
SPORCU YETİŞTİRMEDE SİSTEM NASIL OLMALIDIR 

 

Bu hafta yazım ülkemiz sporunun kanayan yarası olan sporcu yetiştirme sistemine üzerine 

olacak.  

Yazıma başlarken 2000 ya da 2001 yılında izlediğim bir spor programından alıntı yaparak 

başlayacağım.  

Programda; Atletizm Çekiç atma milli sporcumuz Eşref Apak’ın antrenörü Artun Talay 

konuşmacıydı. Eşref o yıllarda 20’li yaşlarda gelecek vadeden çok parlak bir sporcumuzdu. Antrenörü 

Artun Talay’ın söyledikleri dün gibi hala hafızamda “Benim Eşref’in gelişimi için yapabileceğim bu 

kadar daha fazlasına bilgim yeterli değil. Atletizm federasyonun Eşref için dünya çapında bir antrenör 

getirmesi gerekiyor. Bu antrenörlerden bizimde öğrenebileceğimiz şeyler var. Eğer iyi bir antrenör 

getirilirse Eşref Dünya rekoru kırar.” demişti. 

Tahmin ettiğiniz gibi federasyon antrenör getirmedi eşref 2004 Atina Olimpiyatlarında 4. Oldu 

(daha sonra 2. ve 3. Dopingli çıktığından Eşref Apak olimpiyat 2. si kabul edildi). Atletizm federasyonu 

İşin farkına vardığında  eşref 24 yaşına gelmişti. Getirilen antrenörlerle de Eşref uyum sağlayamadı. (Bu 

Eşref’in kendi beyanı) Bu arada bir de doping cezası aldı ve Elimizdeki Dünya rekoru kırabilecek bir atlet 

dünya çapında önemli bir derece yapamadan heba olup gitti. (Şu anda 42 yaşında Enka Spor kulübü 

adına yarışmaya devam ediyor) 

Bu olayı neden anlattım; Eşref gibi nice yetenekli sporcular iyi bir spor eğitimi  ve Profesyonel 

anlamda Antrenman yapamadıkları için heba olup gidiyor. Bu şartlara rağmen yetişebilen sporcularımız 

da ilk fırsatta spor hayatlarına yurtdışında devam etmek üzere ülkemizden ayrılıyorlar. 

Biz iyi sporcularımızı yurtdışına gönderiyoruz yurtdışından getirdiğimiz sporcuların birçoğu 2. 

ya da 3. Kalite sporcular. Onlarda ülkemizdeki sporun gelişmesine fazla bir katkı veremiyor. Basketbolda, 

voleybolda, futbolda bunun bir çok örneği var.  

Hep kötü örneklerden bahsettim hiç iyi örnek yok mu? Var tabi Voleybolda Ankara’da Türkiye 

voleybol federasyonunun desteği ile açılmış olan Yatılı TVF Spor Lisesi ve Ziraat Bank spor kulübünün 

bütün Türkiye’den sporcu tarayarak seçtiği ve kendi yatılı tesislerinde yetiştirdiği ve yetişmekte olan bir 

çok sporcu var. Bu iyi örneğin diğer federasyonlara da örnek olması dileği ile yazımı burada bitiriyorum 

Herkese sporun içinde ve sağlıklı günler diliyorum 

 

  



https://www.youtube.com/watch?v=MCYck4sech0 
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